各位教授好:

非常感謝您擔任百川學程專題探索的的指導老師。

專題探索是百川學程的必修課,我們鼓勵同學藉此探索不同的領域,或是 拓深自己的專業。由於每位同學的專業核心、興趣和先備能力都不一樣,所以 指導專題探索的狀況,可能和指導研究生略有不同。我們提供以下建議,但當 然尊重指導老師的最終決定。

一、關於專題規劃與負擔

我們樂見同學付出更多時間精力來完成這個課程,但同學的規劃如果已遠 超過一學分的負擔,或是需要更基礎的先備能力才能做好,可以請同學先將它 切分為不同部分,循序漸進地由不同學期來完成。

二、關於成績評定

通常會請同學撰寫一份五千到兩萬字、符合學術標準的書面報告,作為成績評定的依據。然而不同領域有不同狀況,所以同學最終必須交出什麼樣的成果,仍需尊重指導老師的判斷。無論如何,最終我們都會要求同學上傳一份書面報告,並寄送給指導老師作為參考。

除此之外,第18週會有海報展形式的專題發表交流活動,懇請您花一點時間來到現場,參酌同學在發表會場的表現,連同同學最後的書面報告或其它成果,給予最終學期成績。亦敬邀您對會場其他同學的專題,提出批評與指教(進一步資訊將透過email寄送)。

一般來說,我們建議將90分以上的高分,留給付出及成果都相當特出的學生。

如有進一步問題請來信學程辦公室(<u>aretehp@nycu.edu.tw</u>),再次感謝您對百川學程的照顧!

百川學士學位學程 敬上

Dear Professors,

Thank you very much for serving as the guiding advisors for the Arete Honors Program's Topic Explorations course.

Topic Explorations is a required course in the Arete Honors Program, and we encourage students to use it as an opportunity to explore different fields or deepen their expertise. Due to the diverse professional backgrounds, interests, and preparatory abilities of each student in the Arete Honors Program, the supervision of Topic Explorations may differ slightly from that of supervising graduate students. We provide the following suggestions but, of course, respect the final decisions of the guiding advisors.

1. Regarding project planning and workload:

We welcome students investing more time and effort into completing this course. However, if a student's plan exceeds the workload of one credit by a significant margin or requires more foundational skills to execute well, they can consider breaking it down into different parts to be completed gradually over different semesters.

2. Regarding grading:

Usually, students are asked to write a written report of 5,000 to 20,000 words, meeting academic standards, as the basis for grading. However, different fields may have different situations, so what kind of results students ultimately need to submit still depends on the judgment of the guiding advisor. In any case, we will ultimately require students to upload a written report and send it to the guiding advisor for reference.

In addition, there will be a poster presentation event in the 18th week. We kindly ask you to take some time to come to the event, consider the students' performance at the presentation venue, along with their final written report or other results, and give the final semester grades. We also invite you to criticize and give guidance on other students' projects at the event (further information will be sent via email).

Generally, we recommend reserving grades above 90 for students who have made outstanding efforts and achievements.

If you have further questions, please email the program office: aretehp@nycu.edu.tw

Once again, thank you for taking care of the Arete Honors Program!

Best regards, Arete Honors Program

國立陽明交通大學百川學士學位學程 專題指導教授與學分確認書

專題課程				同組組員
可心所任	學分數	學號	學生姓名	門組組具
(擇一勾選)				(無則免填)
□專題探索(一) □專題探索(二)				
□專題探索(三) □專題探索(四)				
□畢業專題(一) □畢業專題(二)				
□畢業專題(三)				
*專題課程為百川學程必修課程,	專題探索1學分	、 畢業專題	2~3 學分。修畢業	專題(一)3學分
者,需另提出計畫書申請。本確認	忍書由指導老師	簽名後請提交	至系辦,期限為該	该學期課程加退選
時間截止前,逾期將導致無法選擇	睪該學期專題課	程。		
*相關規定請見「百川學士學位學	程專題探索指弓	與評量建議	J°	
 專題方向概述:				
專題探索至少 100 字,畢業專題至少	200 字			
	•			
i 導教授:	<u> </u>			
i 導教授:				
i 導教授: =職單位: nail:		集,例如3學	分課程至少每週應	投入3小時
i 導教授:	之研究負荷對原	•		投入3小時
i 導教授: =職單位: 	之研究負荷對原	•		投入3小時
專題探索至少 100 字,畢業專題至少 言導教授: E職單位: mail: □學生已了解課程學分數與應投入 之研究進行時數,2學分課程以此 學生簽名:		授確認完畢訂		